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Zápis č. 3/2022 
z aktivu klubů chovatelů drůbeže  

a zástupců Ústřední odborné komise chovatelů drůbeže,  

který se konal dne 28. května 2022 v Praze 

 

 

Přítomni: 

 Zástupci ÚOK CHD, KK:  Miloslav Hertl, Jiří Král, Ivan Pavel, Václav Rohrer ml., 

Josef Vilhelm 

 Tajemnice ÚOK CHD: Ing. Eliška Stejskalová 

 Klub chovatelů australek (Jiří Andrle), bantamek (František Verner), barneveldek 

(RNDr. Libor Mikeš, Ph.D.), českých hus (Ivan Pavel), českých slepic (Ing. Aleš 

Bukovský), hempšírek (František Stávek, Václav Rohrer ml.), leghornek (Josef 

Blažek), maransek (Václav Klacek, Jana Mesteková), plymutek (Miroslav Pour), 

rodajlendek (Ján Beňo), rousných zakrslých slepic (Jaroslav Trávníček), sasexek 

(Pavel Dvořák), velsumek (Jiří Král), vyandotek (Ing. Patrik Wieder), zakrslých a 

smaragdových kachen (Roman Morávek) 

 Nezúčastněné kluby: Klub chovatelů araukan, KCH hamburčanek, KCH krůt a 

prerliček, KCH sebritek, KCH šumavanek, KCH vlašek 

 

 

PROGRAM:    

1. Úvod, přivítání zástupců klubů (V. Rohrer ml.) 

2. Volba zapisovatele a ověřovatelů zápisu (V. Rohrer ml.) 

3. Představení klubů – speciální výstavy, počet členů (V. Rohrer ml.) 

4. Nový posuzovací systém (Ing. Z. Dráb) 



5. Zpráva předsedy ÚOK CHD (J. Vilhelm) 

6. Zpráva o výstavnictví a kontrolní stanici Lanškroun (M. Hertl) 

7. Informace o některých legislativních opatřeních (Ing. E. Stejskalová) 

8. Uznávací řízení kontrolovaných chovů na r. 2022, předání certifikátů (Ing. Z. Dráb) 

9. Plán práce na rok 2022 (V. Rohrer ml.) 

10. Vyhodnocení klubových zpravodajů (V. Rohrer ml.) 

11. Diskuse, různé 

12. Závěr (V. Rohrer ml.) 

 

 

Ad 1)   ÚVOD, PŘIVÍTÁNÍ ZÁSTUPCŮ KLUBŮ 

 

Aktiv zahájil v 10.10 hod. Václav Rohrer ml., člen ÚOK CHD pověřený prací s kluby, 

který dále jednání i řídil. Z důvodu neúčasti Ing. Zdeňka Drába navrhnul bod č. 4 

detailně neprojednávat. Zdůvodnil, že omluvu nepřítomnosti zástupců některých klubů 

lze akceptovat pouze u Klubu chovatelů sebritek. Neúčast na jednáních bude zohledněna 

při poskytování příspěvků.   

 

 

Ad 2)   VOLBA ZAPISOVATELE A OVĚŘOVATELŮ ZÁPISU 

 

Zpracováním zápisu byla pověřena Ing. Eliška Stejskalová, jeho ověřením Josef Blažek, 

Jaroslav Trávníček a František Verner. Zápis bude zpracován v souladu s Pravidly pro 

zpracování zápisů v ČSCH.  

 

 

Ad 3)   PŘEDSTAVENÍ KLUBŮ – SPECIÁLNÍ VÝSTAVY, POČET ČLENŮ 

 

Zástupci jednotlivých klubů rámcově referovali o činnosti příslušného klubu:  

 



o Australky: 10 členů, velmi dobrá spolupráce mezi členy klubu, dovezeny byly 

zdrobnělé australky bílé, klub se pozastavuje nad tím, proč ohledně nového 

posuzovacího systému nebyly osloveny kluby. 

 

o Bantamky: 19 členů, dva zájemci o členství, speciální výstava se bude konat 

v Křenovicích 29.-30. 10. 2022, barevné rázy – rozšiřování dovozem ze zahraničí.   

 

o Barneveldky: 22 členů, pravidelné schůze výboru 3x ročně, speciální výstava 

v Ledči nad Sázavou, většinou jsou vystaveny zdrobnělé barneveldky, o 

kontrolované chovy nebyl zájem. Každým druhým rokem klub pořádá exkurzi na 

speciální výstavu do Německa, letos by chtěli členové klubu v zahraničí 

vystavovat. Na 1. evropské výstavě holandských plemen slepic čeští chovatelé 

v některých kategoriích zaujali přední místa. 

 

o České husy: 62 členů, 35 chovů genetických zdrojů českých hus a českých hus 

chocholatých, dále chovány husy české královské, chov hus v kmenech, 

rodokmenné líhnutí, aktivity – svod, bonitace 25. 09. 2022 v Třebechovicích pod 

Orebem. Jedna členská schůze s vyhodnocením – při svodu. Témata schůzí výboru 

– evidence, záležitosti genetických zdrojů, klub vede plemenářskou evidenci všech 

chovů, registrační kroužky poskytuje klub zdarma. 

 

o České slepice: 42 členů, speciální výstava v říjnu Týništi nad Orlicí, příští rok klub 

oslaví dvě výročí – první klub byl založen v roce 1908 (byl to německý klub), 

v ruce 1958 byl založený český klub. Volby – příští rok znatelná obměna výboru. 

Klub eviduje i chovatele šumavanek, ale rozhodně nechce konkurovat oficiálnímu 

Klub uchovatelů šumavanek. Klub propaguje české slepice prostřednictvím 

zoologických zahrad, zajišťuje pravidelnou obměnu zvířat. Chovatelé českých 

slepic vystupovali v pořadu „Co Čech, to chovatel“ a pořadu „Co naše babičky 

uměly a na co my jsme zapomněli“. Spolupracuje s MTD Ústrašice, spolupráce je 

na velmi dobré úrovni. Ohledně šlechtění nových barevných rázů by klub uvítal 

větší toleranci a přístup praktikovaný za éry Ing. Františka Tuláčka a Ing. 



Františka Šonky. Některým názorovým proudům v klubu nelze zabránit, 

mezilidské vztahy dopadají i na chovatelskou činnost.   

 

o Hempšírky: 16 členů, každoročně přehlídka mladé drůbeže v Hroznové Lhotě, 

speciální výstava v Rohatci, na výstavě Moravia Brno klub vystavuje ukázkovou 

expozici, členové klubu chovají velké i zdrobnělé hempšířky, u velkých je chován 

i modrý ráz, uznáno bylo pět plemenných chovů, z důvodu úmrtí jednoho člena 

jsou chovy momentálně čtyři.   

 

o Leghornky: 12 členů, poměrně vysoký věkový průměr, čtyři členové jsou ze 

Slovenska, klub vydává zpravodaj, žádné kontrolované chovy neeviduje, 

v posledních letech se speciální výstava koná v Rohatci.   

 

o Maransky: 25 členů, 3 noví zájemci, jeden PCH, na FB je aktivní skupina, 

speciální výstava se koná v říjnu v Dobrovicích, vloni bylo vystaveno 85 zvířat 

(pět barevných rázů).   

 

o Plymutky: 101 členů, klub vydává 4x za rok zpravodaje, jednou za rok se koná 

VČS, výbor se schází 3x ročně, propagace všech barevných rázů na 6 až 7 

speciálních výstavách (hlavní se koná v Chlumci nad Cidlinou – vystaveno 400 až 

500 plymutek), klub spolupracuje s chovateli ze Slovenska, Polska. Klub eviduje 4 

kontrolované chovy, má připomínky ke Směrnici pro uznávání kontrolovaných 

chovů čistokrevných plemen drůbeže. Evidentně se při vyúčtování kříží zájmová 

činnost s byznysem. Majitelé několika chovů by měli mít slevu a ne za každý chov 

hradit základní částku 600 Kč. Klub by měl zájem o testování v Lanškrouně – 

prověření jiných barevných rázů.  

 

o Rodajlendky: 10 členů, speciální výstava 1. října 2022 ve Šternberku, členové i ze 

Slovenska.  

 

o Rousné zakrslé slepice: 27 členů, 15 barevných rázů, 3 klubové výstavy – 

propagační výstavy v Hradci na Moravicí a ve Studénce, speciální výstava při 



Moravii Brno. Klub by se chtěl prezentovat i při CV v Lysé nad Labem. Klub 

shání sponzora, líhnutí ve čtyřech profesionálních líhních. V budoucnu klub 

plánuje i evidování kontrolovaných chovů. O rousné zakrslé slepice je velký 

zájem. Klub ročenku nevydává, ale má pravidelně aktualizované webové stránky a 

FB profil.   

 

o Sasexky: činnost klubu je momentálně utlumena, 8 členů, dva ze Slovenska, 

speciální výstava se naposledy konala před šesti roky, připravují se jen ukázkové 

expozice, v současnosti se chovají dva barevné rázy velkých SA – bílé 

kolumbijské a žluté kolumbijské, dva rázy zdrobnělých SA - stříbrošedé a 

porcelánové. Problém s nepříbuznou krví, v zahraničí jsou chovány velké 

sasexkyse šedou podsadou, u nás se světlou, pak jsou trestány. Klub by se rád 

prezentoval při CV.   

 

o Velsumky: 14 členů, utlumená činnost, klub přestal vydávat zpravodaj, speciální 

výstava se koná v Kolíně – 72 zdrobnělých, zájem je o velké, ale je jich málo, 

plánuje se ukázková expozice při CV.  

 

o Vyandotky: 16 členů, 11 zájemců. Speciální výstava se koná v Novém Bydžově – 

vloni 184 velkých a zdrobnělých vyandotek, 22 barevných rázů, letos opět 

speciální výstava v Novém Bydžově (05. 11. 2022). Obrovský zájem veřejnosti, 

klub musí připravit odchovy pro laickou veřejnost. VČS – účast všech členů, nový 

jednatel Jindřich Poříz. Příspěvek 300 Kč – časem 500 Kč. Nové logo od grafika. 

Jeden PCH, výhledově bude víc. Propagace – vloni dva články v Chovateli, klub 

nevydává zpravodaj, ale členové jsou aktivní, vyměňují si informace, na FB je 

aktivní skupina. Přání klubu – návrh na nominaci posuzovatelů při CVM a CV. 

Vyandotky zdrobnělé a velké – nejpočetnější plemena, velký tlak na posouzení.  

 

o Zakrslé a smaragdové kachny: 18 členů, tři MCH, má mladší členskou základnu, 

líbivá plemena, spíš hobby chov. Speciální výstava při Moravii Brno. Jeden 

z členů letos odchoval 100 kachňat, 40 chovných párů. VČS v Ořechově u Brna, 



dovoz zvířat ze zahraničí. Klub má FB profil, zatím nevydává tištěný zpravodaj. 

Snaha spolupracovat se zahraničními klouby. Sídlo klubu je v Brně, Plotní ulici.  

 

o V zastoupení byl přednesený příspěvek za hamburčanky: 8 členů, velké i 

zdrobnělé hamburčanky, problém s nepříbuznou krví, prezentace na CV a CVM.  

 

 

Ad 4)  NOVÝ POSUZOVACÍ SYSTÉM 

 

Bod nebyl projednáván z důvodu nepřítomnosti Ing. Zdeňka Drába, předsedy Sboru 

posuzovatelů drůbeže. 

 

 

Ad 5)   ZPRÁVA PŘEDSEDY ÚOK CHD 

 

Josef Vilhelm, předseda Ústřední odborné komise chovatelů drůbeže, referoval o 

závěrech z loňského aktivu s kluby chovatelů drůbeže. ÚOK CHD měla ÚVV ČSCH 

předložit návrh – dojednání výroby malých dávek veterinárních přípravků. ÚVV ČSCH 

pověřil MVDr. Miloslava Martince, Ph.D., který o tomto jedná s firmou Bioveta, a.s.  

 

ÚOK CHD měla iniciovat odvolání RNDr. Milana Tyllera z Rady plemenné knihy 

drůbeže – firma Dominant, s.r.o. distribuuje hybridní drůbež s klamavými názvy 

evokující názvy čistokrevných plemen drůbeže, což mate chovatelskou veřejnost. 

Dochází ke křížení hybridní a čistokrevné drůbeže. V této záležitosti absolvoval 

předseda ÚVV ČSCH Mgr. Ondřej Matouš s Ivanem Pavlem jednání ve Výzkumném 

ústavu živočišné výroby, v.v.i. v Praze-Uhříněvsi. Firma Dominant, s.r.o. přislíbila 

přejmenování hybridních linií.  

 

ÚOK CHD iniciovala výrobu selských dvorků při CV. Prezentaci jejich prostřednictvím 

mohou využít kluby, zvířata ve dvorcích budou bodována – ve voliéře bude 

prezentována kolekce 1,2 nebo 1,4. ÚOK CHD schválila podmínky pro udělení titulu 



Mistr ČR – v rámci plemene a barevného rázu musí být vystavena zvířata obou pohlaví, 

celkem čtyři kusy, celkové hodnocení nejméně 376 bodů.  

 

Josef Vilhelm dále informoval o uznaných kontrolovaných chovech. Pro zahajovací rok 

2022 bylo uznáno 50 kontrolovaných chovů. V průměru je na každý kontrolovaný chov 

(šlechtitelský, plemenný, rozmnožovací) počítána podpora 2000,- Kč (z této částky se 

hradí cestovné hodnotitelům). Informoval o značném nárůstu počtu objednaných 

kroužků (v objednávkách a doobjednávkách): v roce 2007 to bylo 99612 kroužků, v roce 

2021 již 156727 kroužků, a  to i přes zmenšující se členskou základnu.  

 

Referoval o nízkém počtu posuzovatelů drůbeže (při letošních zkouškách nikdo z adeptů 

neuspěl) a nařízení evropské komise týkající se zdraví zvířat. V současnosti je v jednání 

návrh na zvýšení posudečného, není jisté, zdali budou u drůbeže zachovány normokusy. 

Zdůraznil, že již dále nebude možné zasílat příspěvky klubům na základě činnosti – 

pouze při doložení faktur.  

 

 

Ad 6)  ZPRÁVA O VÝSTAVNICTVÍ A KONTROLNÍ STANICI LANŠKROUN 

 

Miloslav Hertl se kriticky vyjádřil ke spolupráci s hlavním garantem na CV. Uvedl, že 

grantem v expozici drůbeže při CV bude tentokrát Jiří Král. ÚOK CHD nechala připravit 

propagační voliéry – pro prezentaci klubů.  

 

Zrekapituloval činnost kontrolní stanice v Lanškrouně. Zatím není ujasněno, v jaké 

činnosti (a zdali vůbec) bude kontrolní stanice pokračovat, poukázal na nutnost včas 

zajistit krmení pro drůbež. V polovině roku ÚOK CHD vyhodnotí financování této 

stanice. Aktuálně je nezbytné v kontrolní stanici řešit dodávku krmiva. Ve stanici se 

testují české slepice z chovů zařazených mezi genetické zdroje, z chovů sdružených pod 

VÚŹV, v.v.i. a z běžných užitkových chovů. Vyzdvihl spolupráci s Klubem chovatelů 

českých slepic. Pohovořil o dohodě mezi ČSCH, SZeŠ Lanškroun a ZO ČSCH 

Lanškroun ohledně distribuce násadových vajec českých slepic. Dále Miloslav Hertl 



vyjádřil nesouhlas s poddimenzovaným rozpočtem ÚOK CHD. Drůbež patří mezi 

hospodářská zvířata, ÚOK CHD řeší záležitosti, které jiné komise ČSCH na starosti 

nemají.  

 

 

Ad 7)  INFORMACE O NĚKTERÝCH LEGISLSLATIVNÍCH OPATŘENÍCH 

 

Ing. Eliška Stejskalová informovala, že vyplácet příspěvky pro kluby na základě počtu 

vystavené drůbeže na CVM a CV již nebude možné. V průměru je počítáno 

s příspěvkem na každý klub 1500,- Kč, částka může být vyplacena na základě 

doložených faktur vystavených na klub (za krmivo, poháry, pronájem haly, úhradu 

noclehů pro pořadatele speciálních výstav). Hospodaření hlavního spolku je 

kontrolováno MZe, doložení faktur je nezbytné při využití dotačních peněz.  

 

Dále zazněly informace o nařízení evropské komise týkající se ochrany zdraví zvířat. 

Původně plánovaná směrnice se dotýká i malochovů. Evropský svaz záležitost řeší, nyní 

požádal o pomoc jednotlivé svazy s výzvou o širší podporu.  

 

ČSCH a další spolky jednají s úřady ohledně zproštění povinnosti zřídit datovou 

schránku pro všechny pobočné spolky.  

 

 

Ad 8)  UZNÁVACÍ ŘÍZENÍ KONTROLOVANÝCH CHOVŮ NA ROK 2022, 

              PŘEDÁNÍ CERTIFIKÁTŮ 

 

Miloslav Hertl předal certifikáty klubům, které sdružují majitele kontrolovaných chovů. 

Zbývající certifikáty budou předány na Ústřední konferenci delegátů sekce chovatelů 

drůbeže, popřípadě odeslány poštou.  

 

 



Plemeno kategorie chovatel 

R - CHOVY   

maransky černé měděněkrké RCH Kermes Karel 

plymutky žluté RCH Balcar Jaroslav  

plymutky žíhané RCH Hertl Miloslav 

plymutky černé RCH Hertl Miloslav 

plymutky bílé RCH Řeháček Ladislav 

vlašky zdrobnělé stříbrně zbarvené RCH Kermes Karel 

vlašky zdrobnělé porcelánové RCH Kermes Karel 

vlašky zdrobnělé černé RCH Kermes Karel 

české slepice zlatě kropenaté RCH KS Lanškroun 

bantamky divoce zbarvené RCH Herynek Jiří 

bantamky zlatokrké RCH Herynek Jiří 

bantamky modré s lemy RCH Herynek Jiří 

sebritky zlaté černě lemované RCH Skácel Jaromír 

sebritky zlaté černě lemované RCH Zelenka Eduard 

sebritky stříbrné černě lemované RCH Janda Zdeněk 

sebritky stříbrné černě lemované RCH Skácel Jaromír 

sebritky citronové černě lemované RCH Skácel Jaromír 

sebritky citronové černě lemované RCH Zelenka Eduard 

sebritky žlutě plavé bíle lemované RCH Skácel Jaromír 

sebritky žlutě plavé bíle lemované RCH Zelenka Eduard 

sebritky bílé hnědě lemované RCH Skácel Jaromír 

sebritky bílé hnědě lemované RCH Zelenka Eduard 

   

P - CHOVY   

plemeno kategorie chovatel 

krůty německé měděné PCH Mgr. Nedělka Václav, ml. 

krůty německé okrové PCH Ing. Dráb Zdeněk 

pižmovky modře sedlaté PCH Mgr. Nedělka Václav, ml. 

hempšírky měděně červené PCH Rohrer Václav 

hempšírky měděně červené PCH Stávek František 

hempšírky měděně červené PCH Tomšej Jan 

hempšírky měděně červené PCH Valeš Rostislav 

vlašky perlově šedé oranžovokrké PCH Mgr. Nedělka Václav, ml. 

vlašky modré PCH Mgr. Nedělka Václav, ml. 

hudánky černé bíle skvrnité PCH Ing. Dráb Zdeněk 

velsumky zdrobnělé rezavě koroptví PCH Trávníček Jaroslav 

vyandotky zdrobnělé stříbrné černě lemované PCH Ing. Wieder Patrik 

bantamky černé PCH Herynek jiří 

bantamky bílé PCH Herynek Jiří 

sebritky zlaté černě lemované PCH Balíček Alois 

sebritky zlaté černě lemované PCH Ing. Karkan Karel 

sebritky stříbrné černě lemované PCH Balíček Alois 

sebritky stříbrné černě lemované PCH Ing. Karkan Karel 



sebritky citronové černě lemované PCH Balíček Alois 

sebritky citronové černě lemované PCH Ing. Karkan Karel 

sebritky žlutě plavé bíle lemované PCH Balíček Alois 

sebritky žlutě plavé bíle lemované PCH Ing. Karkan Karel 

   

Š - CHOVY   

plemeno kategorie chovatel 

vlašky zdrobnělé žluté ŠCH Kermes Karel 

vlašky zdrobnělé rodobarvé šedoprsé ŠCH Kermes Karel 

sebritky zlaté černě lemované ŠCH Zábrana Ivan 

sebritky stříbrné černě lemované ŠCH Ing. Zábrana Martin 

sebritky citronové černě lemované ŠCH Zábrana Ivan 

sebritky žlutě plavé bíle lemované ŠCH Zábrana Ivan 

sebritky smetanově bílé hnědě lemované ŠCH Ing. Zábrana Martin 

   

 

Ad 9)  PLÁN PRÁCE NA ROK 2022 

 

Josef Vilhelm informoval o Ústřední konferenci delegátů sekce chovatelů drůbeže a 

připravované CVM a CV. Taktéž apeloval na kluby, aby svojí účastí tyto výstavy 

podpořily.  

 

 

Ad 10)  VYHOCNOCENÍ KLUBOVÝCH ZPRAVODAJŮ 

 

Václav Rohrer ml. požádal zástupce klubů o vyhodnocení klubových zpravodajů – 

pořadí: NH, stejně MR – PL, BN (ÚOK CHD vyhodnotila takto: NH, MR, PL, BN). 

Konečné pořadí: NH, MR, PL, BN. První místo 3000,- Kč, druhé místo 2000 Kč, třetí 

místo 1000 Kč. Příspěvek může být vyplacen pouze na základě dodaných faktur 

vystavených na klub.  

 

 

Ad 11)  DISKUSE, RŮZNÉ 

 

o Josef Vilhelm: uvedl, že ohledně kontrolní stanice v Lanškrouně musí ÚOK CHD 

jednat, končí doba, kdy si takzvaně odbydlujeme vložené náklady. Původně se o 



drůbež měli starat studenti nového oboru drůbežnictví, který nakonec nebyl při 

SZeŠ otevřený. Informoval o několika možnostech dalšího využití: produkovat 

násadová vejce několika plemen, provádět kontrolu užitkovosti aj.  

o Ivan Pavel: při kritice stávajícího rozpočtu ÚOK CHD je třeba předložit 

alternativní, ten dosud ÚOK CHD nezpracovala. K uznávání nových barevných 

rázů českých slepic uvedl, že podmínky jsou již dnes benevolentní.   

o Ing. Aleš Bukovský: uvedl, že chovatelství je hobby záležitost, připomněl 

přínosnější směřování odbornosti za dřívějších předsedů ÚOK CHD.   

o Václav Rohrer ml.: uvedl, že rozpočet ÚOK CHD připomínkuje ÚVV ČSCH, 

nicméně poslední slovo mají delegáti Valné hromady ČSCH.  

o Josef Blažek: připomněl, že od 01. 01. 2023 mají i zapsané spolky povinnost mít 

datové schránky, při volbách je nezbytné volit funkcionáře, kteří si budou 

s obsluhou datových schránek vědět rady.  

o Ing. Eliška Stejskalová: uvedla, že vedení ČSCH spolu s dalšími spolky jednalo o 

zrušení povinnosti zavést pobočným spolkům datové schránky, nicméně stanovisko 

příslušného ministerstva dosud není známo. 

o Miroslav Pour: znovu připomněl, že Směrnice pro uznávání kontrolovaných chovů 

čistokrevných plemen drůbeže nezohledňuje chovatele, kteří mají víc chovů – za 

každý se hradí základní poplatek 600,- Kč a 8 Kč/ks. Vysokými poplatky trestáme 

aktivní chovatele.  

o Josef Vilhelm: podpořil názor Miroslava Poura.   

o František Verner: uvedl, že BN se chovají v menších kmenech a více let, není třeba 

uznávací řízení provádět každoročně.  

o Ing. Patrik Wieder: vyslovil se proti přílišné benevolentnosti při uznávacím řízení, 

uvedl, že má uznaný plemenný chov, zdrobnělé vyandotky chová v osmi kmenech, 

majitelé mnoha kontrolovaných chovů nemají podmínky pro pečlivou plemenářskou 

práci.   

o Václav Rohrer ml.: při uznávacím řízení bude nutné příště dokládat plemenářskou 

evidenci. 

o Miloslav Hertl: připomněl, že v rozpočtu ÚOK CHD se počítá i s podporou pro 

účast na zahraničních výstavách.  



o RNDr. Libor Mikeš, Ph.D.: vznesl dotaz, jak doložit účast na výstavách v zahraničí 

(úhradou výstavních poplatků, katalogem).  

o František Stávek a Václav Rohrer ml.: upozornili, že platby z účtárny Sekretariátu 

ÚVV ČSCH jsou odesílány bez specifikace účelu platby a požádali o nápravu.  

o František Verner: chtěl upřesnit finanční podporu majitelů kontrolovaných chovů.  

o Josef Vilhelm: v průměru je počítáno s částkou 2000,- Kč na chov. V současnosti je 

50 chovů, tedy na účtu k tomu určeném se počítá s částkou 100 000 Kč. Z toho se 

musejí uhradit náklady na cestovné pro hodnotitele. Zbývající částka může být 

vyplacena např. na veterinární prevenci – ale opět na základě potvrzení od 

chovatele. Nelze tedy počítat s tím, že když má někdo 5 chovů, obdrží automaticky 

částku 10 000,- Kč. Současně s tím vyvstává otázka, jestli (a jak) budou moci být 

kontrolované chovy finančně podporovány, pokud by se jich přihlásilo například 

250. S tím rozpočet nepočítá.  

o František Stávek: konstatoval, že po odečtení nákladů na posuzovatele a poplatku za 

posouzení z částky 2000,- Kč příliš nezůstane.  

o Josef Vilhelm: vyslovil politování nad tím, že někteří majitelé kontrolovaných 

chovů přepočítávají vše na peníze. Uvedl, že chovatelé na Slovensku si platí veškeré 

náklady a uznání chovu berou jako prestižní záležitost. Vedení kontrolovaného 

chovu je na Slovensku vázáno na členství v klubu. Bez vedení kontrolovaného 

chovu by nebylo členství v klubu možné.  

o Ing. Aleš Bukovský: znovu připomněl, že uznávací řízení na CV, které realizovaly 

dřívější ÚOK CHD, a systém Ing. Františka Šonky byl pro chovatele přijatelnější. 

Chovatelé králíků a holubů uznávají kontrolované chovy na CV.   

o Josef Vilhelm: uvedl, že porovnání s chovateli králíků není zcela adekvátní.  

o Miloslav Hertl: znovu poukázal na obtížnější situaci chovatelů drůbeže.  

o Václav Rohrer ml.: připomněl, že pokud klub chce provádět bonitaci, měl by mít 

určená pravidla.    

o Jaroslav Trávníček: požádal ÚOK CHD o jednání s pořadateli CVM v Přerově, aby 

byla v expozici drůbeže kropena (z důvodu nadměrné prašnosti) podlaha. Dále 

vyslovil prosbu, aby ÚOK CHD poskytla majitelům kontrolovaných chovů tzv. 

chovatelskou knihu (např. formou tiskopisů na webu ČSCH).  



o Roman Morávek: referoval o prodeji nemovitosti v Brně, Plotní ulici, kde měla 

sídlo řada klubů. Tyto kluby a například i ZO mohou mít kvůli tomu problémy 

(poznámka - ČSCH může klubům nabídnout pro adresu sídla hlavní spolek v Praze, 

Maškově ulici). 

o Josef Vilhelm: konstatoval, že ohledně malování pozadí / malovaných pláten k 

voliérám na celostátní výstavy je sháňka po zhotoviteli. Kdyby někdo věděl o 

někom, kdo namaluje rychle a pokud možno za rozumnou cenu / zdarma, velice tím 

dané věci pomůže. 

o Z pléna zazněla připomínka - aby měla ÚOK CHD blíže ke klubům a měla lepší 

náhled na jejich potřeby, bylo by vhodné delegovat členy do ÚOK CHD z řad 

zástupců klubů. 

 

 

Následně byly zrekapitulovány, či nově uloženy, shrnující závěrečné body aktivu.  

 

 

ZÁVĚR 

z jednání č. 3/2022 (konaného dne 28. 05. 2022 v Praze) 

Aktiv klubů chovatelů drůbeže přijal tyto závěry a pověřuje ÚOK CHD: 

 

- ÚOK CHD projedná s ÚVV ČSCH, aby byla u položek zasílaných z účtárny 

Sekretariátu ÚVV ČSCH uvedena specifikace zaslaných plateb (zpráva pro 

příjemce).  

- ÚOK CHD umožní v případě zájmu i dalším klubům chovatelů drůbeže vystavit 

(formou selských dvorků) ukázkovou expozici na CV Chovatel.  

- ÚOK CHD projedná s pořadatelem CVM Přerov snížení prašnosti v expozici 

drůbeže (kropení podlahy).  

- ÚOK CHD sjedná s grafikem časopisu Chovatel vytvoření takzvaných 

chovatelských knih pro majitele jednotlivých kontrolovaných chovů hrabavé i 

vodní drůbeže (vyvěšení formou tiskopisu na webu ČSCH).  



- ÚOK CHD bude informovat kluby chovatelů drůbeže, že příspěvek pro kluby je 

možné vyplatit pouze na základě faktur vystavených klubu (na krmení, poháry, 

nájemné, tisk katalogu, ubytování pořadatelů speciální výstavy…)  

  

 

Ad 12) ZAKONČENÍ 

 

Zasedání č. 3/2022 (aktiv ÚOK CHD s kluby chovatelů drůbeže) konané dne 28. 05. 

2022 v Praze bylo ukončeno ve 14.00 hod.   

 

 

 

 

 

 

           Josef VILHELM, v. r.                                    Václav ROHRER ml. 

           předseda ÚOK CHD                                člen ÚOK CHD – práce s kluby 

 

 

 

 

 

 

 

 Zapsala: Ing. Eliška Stejskalová 

 Ověřovatelé: Josef Blažek, Jaroslav Trávníček, František Verner 

 K ověřování zasláno dne: 30. 05. 2022 

 Ověřování ukončeno dne: 12. 06. 2022 

 Zápis bude po ukončení ověřování e-mailem odeslán klubům a ÚOK CHD, vyvěšen na 

webu ČSCH, v časopise Chovatel bude zveřejněna zpráva o konání aktivu.   


